
    
         
         
             
         
         
         
      

 
   
 
 
 
 
 
 

      

 

Informatieblad buurtvereniging 
“SCHOOR” 

Uitgave: jaargang 37 winter 19-20 
  1 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 2 
 

Voorwoord 
 
Het is november als wij als bestuur weer bij elkaar zijn. We kijken om 
ons heen, naar onze vereniging en hoe we er voor staan. Blij zijn we met 
wat er allemaal gebeurt. Voor kinderen en volwassenen was en is er veel 
te beleven. Het regelen van al deze activiteiten is toch telkens weer een 
hele klus. Dus extra complimenten weer voor de activiteiten commissie. 
Hetzelfde geldt voor de redactie met ook nu weer een rijk gevuld Buurt-
blaedje. Maar uiteraard ook dank aan onze commissieleden en aan alle 
leden voor de deelname en input die geleverd wordt.   
Vooruit kijkend zien we wederom weer gezellige activiteiten op de 
agenda, maar ook een regelmatige "druk op de ketel" vanuit de belangen 
commissies. Verkeer, Milieu en Schoon Schoor hebben veel uitdagingen 
die stap voor stap worden aangepakt. 
Een nieuwkomer voor de buurt is de komst van de windmolens op de 
Grijze Heide. Nu toch wel zeker, zo vernemen we. Het is nu aan onze 
buurt om goed duidelijk te maken dat het Omgevingsfonds aan ons goed 
besteed is. Dat vergt weer extra inzet. De site, mail en andere media ka-
nalen houden jullie allemaal geïnformeerd. Geef alsjeblieft je stem en 
steun aan oproepen en berichten. 
Hierbij tevens al de aankondiging voor de jaarvergadering die dit jaar 
gaat plaatsvinden op donderdag 5 maart 2020 bij Schietsportcentrum 
Kraan (Tjeu vd Berg). Het belooft een interessante avond te worden 
waarbij uw aanwezigheid zeker wordt gewaardeerd.  
Namens het bestuur, 
 

Paul Batenburg, bestuurslid Bewoners Belangen,  
Ideeën en suggesties: bestuur@bvschoor.nl of belangen@bvschoor.nl  

 
 
Donderdag 5 maart 2020, 20 uur Algemene Ledenvergadering bij Schiet-
sportcentrum Kraan. Zet alvast in de agenda! Het bestuur heeft speciale 
agendapunten waarbij we zoveel mogelijk leden hopen te mogen ont-
moeten. 
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Toverland 2019 
 
We zijn met de buurtvereniging op 22 september naar Toverland ge-
weest. Het was die dag mooi weer, het was niet te koud en niet te warm. 
In totaal waren we met ong. 40 man, jong en oud. We zijn ook in een 
aantal nieuwe attracties geweest. Het park is namelijk uitgebreid. Er zijn 
attracties bij gekomen zoals The Fenix, een achtbaan waar je langs de 
rails hangt en je gaat rond de drie keer over de kop. We zijn ook in ande-
re achtbanen zoals, de Troy, Booster Bikes en de Dwervelwind geweest. 
Ook zijn we om even af te koelen in de twee waterattracties geweest. Ge-
lukkig was het niet druk, zodat we de meeste attracties 2 keer konden 
doen. Kortom, het was een geslaagde dag en zeker voor herhaling vat-
baar.  

 
Lucas Moonen 
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World Cleanup Day 
 
78.000 stuks zwerfafval hebben 
deelnemers aan de World 
Cleanup Day afgelopen zaterdag 
21 september in heel Nederland 
opgeruimd. 
De actie was onderdeel van een 
wereldwijde actie om zo veel 
mogelijk afval op te ruimen. 
Volgens de Volkskrant was het 
meest gevonden afval in Nederland het blikje, gevolg door snack- en 
snoepverpakking, flesjes, zakjes en sigarettenpeuken. 
In Weert is tijdens de ‘World Cleanup Day’ in totaal 260 kilo afval ver-
zameld. Ruim 130 inwoners en werknemers van bedrijven werkten mee 
op de dag waarop wereldwijd overal zwerfafval werd geruimd. Ook hier 
zaten bij het afval vooral veel blikjes, plastic flesjes en andere verpak-
kingen in de zakken. Bijzondere vondsten waren onder andere een para-
sol, accu´s, kledingstukken, een aantal grotere stukken plaatmateriaal en 
auto-onderdelen. 
 
Wandelstok tegen zwerfafval. 
Rondlopen met een vuilniszak tijdens het opruimen van afval is volgens 
mij verleden tijd. Ik zag in Amsterdam, tijdens een wandeling, iemand 
met een wandelstok met prikker. ‘Clean Walk’ ontwikkelde die. Hiermee 
prik je blikjes, flesjes of ander zwerfvuil gemakkelijk om mee te nemen. 
Het Amsterdamse Bos, heeft de primeur. Hier kunnen wandelaars vanaf 
deze zomer zo’n wandelstok lenen tijdens hun wandeling. Twee mensen 
bedachten en ontwierpen de uitvinding met de bedoeling de natuur af-
valvrij te maken. 
Wij wachten af, het zou mooi zijn. 
 

Wilhelmien Wetemans 
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Dag van de ouderen 
 
Op woensdagmiddag 2 oktober was er een bijeenkomst met ruim 130 
aanwezigen in gemeenschapshuis Reigershorst in Nederweert-Eind. 
Deze dag is elk jaar bedoeld voor alle ouderen van de gemeente Neder-
weert. Wethouder Henk Cuijpers was namens de gemeente aanwezig om 
de middag te openen. 
Seniorenvereniging Nederweert-Eind organiseerde, samen met de wijk-
agent en regisseur Leefbaarheid Joey een gezellige middag met  
muziek en informatie rondom inbraak, oplichting en babbeltrucs. 
 
Waak voor babbeltrucs, oplichting en inbraak. 
Dagelijks worden mensen in hun eigen huis opgelicht door mensen die 
met zeer geloofwaardige verhalen het vertrouwen van de bewoner 
winnen. Ze praten zich naar binnen en vervolgens worden sieraden en of 
bankpas buitgemaakt en vaak ook de pincode. Buiten de grote emotione-
le schade loopt de financiële schade vaak in de duizenden euro´s. 
Tijdens de middag liet een auteur in diverse toneelstukjes zien hoe er van 
jouw vertrouwen misbruik kan worden gemaakt. Deze situaties waren 
gebaseerd op voorbeelden uit de praktijk. 
 
Wijkagent. 
Ook was er een wijkagent van de gemeente Nederweert om een toelich-
ting te geven en vertelde hoe je alert kunt zijn op mensen die je proberen 
op te lichten. Ook vertelde hij wat je kunt doen als je, ondanks je voor-
zorgmaatregelen, toch slachtoffer wordt. 
 
Muziek. 
Na de informatieve middag was er natuurlijk tijd voor koffie en vlaai on-
der genot van muziek van de Coconblazers uit Nederweert. 
Een zeer geslaagde middag voor iedereen. 
 

Wilhelmien Wetemans   
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Kienen 

Een typisch vermaak voor de wintertijd is kienen. Vandaar dat de eerste 
kienavond werd georganiseerd op 14 oktober. Alle kien liefhebbers en 
liefhebsters met kinderen en introducés werden opgeroepen om te komen 
kienen op de eerste bijeenkomst in de herfst. Bij Hans en Tineke Hofste-
de in Theeschenkerij ‘Hof van Schoor’. 
Bij binnenkomst werden kienkaarten verkocht. Even na acht uur werden 
wij welkom geheten door Martin Vossen en hij wenste iedereen een 
mooie avond en veel succes. Het kienen kon beginnen. 
De cijfers werden door elkaar gerammeld door Marlous Verboogen en 
het eerste getal  en de heel veel getallen die volgden, werden op 
een leuke en grappige manier door Martin Vossen afgeroepen. 
Het was werkelijk dood stil, zelfs het pakken van een schijfje of fiche 
door de kinderen was hoorbaar. Tot er ineens ‘kien’ geroepen werd. 
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Als iemand ‘kien’ heeft worden de cijfers van het winnende rijtje of 
kaart voorgelezen om vast te stellen of het een goede of foute ‘kien’ is. 
De gelukkige krijgt een prijs uitgereikt. Er waren heel veel prijsjes, dus 
heel veel kieners hadden geluk en gingen met een aardigheidje naar huis. 
Wat ik vooral leuk vind is dat er ook aan de kinderen was gedacht, die 
hadden herfstvakantie. Er waren enkele rondes alleen voor de jonge lui. 
Zij letten goed op, ze waren dood stil en wij natuurlijk ook. 
Ik hoop dat ook veel aanwezige kieners die geen prijsje hadden, de vol-
gende keer een beetje meer geluk hebben. 
In de pauze was er lekkere koffie en thee, voor de kinderen een glaasje 
fris en lekkere cake. Wat ook mooi is;  je leert ook nieuwe bewoners 
kennen. 
De opkomst was heel goed. Het was weer een geslaagde buurtactiviteit. 
Wij bedanken iedereen, met name Hans en Tineke, buurtbestuur en kin-
dercommissie, die gezorgd hebben voor een goed verloop van de avond.  
De vele kienliefhebbers uit onze buurtvereniging Kraan Roeven en 
Schoor hebben kunnen genieten van een mooie avond. 
Dank jullie wel! 
 

Wilhelmien Wetemans  
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Ledenactie 
 
Maandagavond 21 oktober werden de cheques van de ledenactie van de 
Rabobank uitgereikt. Met twee afgevaardigden van het bestuur begaven 
we ons naar de Pinnenhof. Vanaf half 8 werden we ontvangen met koffie 
en thee. Om 20 uur begon het officiële programma met een hele leuke 
drum act van een paar jonge jongens, Daarna werden we welkom gehe-
ten door de directeur. Er werden wat filmpjes getoond van een paar ver-
enigingen en wat nieuwe ideeën van de Rabobank over duurzaamheid en 
innovatie. 
De club met de meeste stemmen mocht naar voren komen om de cheque 
in ontvangst te nemen, alsook de kleinste vereniging. Er was een speciale 
prijs voor de vereniging die de Sinterklaasintocht altijd organiseren. 
De hele intocht zou gesponsord worden door de Rabobank. Een heel 
mooi initiatief! Dat de Sint en zijn zwarte Pieten nog maar lang naar Ne-
derweert mogen komen! 
Daarna werd de avond afgesloten met nog een muzikaal intermezzo. Drie 
vaders van de jonge drummers, gaven een mooie show weg. Tot slot 
mocht iedereen zijn eigen cheque op gaan halen en we waren blij verrast 
met het resultaat, maar liefst 308,39euro! 
En daarom zeggen we: LEDEN BEDANKT!  

 
Esther Moonen en Karin Vossen 
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Bloemschikken 
 
Vrijdagavond 25oktober bezochten 17 creatieve vrouwen de workshop 
bloemschikken bij bloemstyling ‘t Roosje. 
Er stond een mooie herfsttoef op de planning, om op te hangen of neer te 
leggen. Het stuk droogt mooi in zodat je er lang plezier van kunt hebben. 
Francoise, de eigenaresse, liet ons een paar voorbeelden zien; verschil-
lende kleuren waaruit we konden kiezen, en één grote toef of twee kleine 
was ook een optie. 
Nadat ze ons op weg had geholpen, gingen we aan de slag, onder druk 
geklets. Al het blad en bloemen werden eerst klein geknipt, om ze ver-
volgens met ijzerdraad aan een stuk touw vast te binden. 
Halverwege was er koffie, thee en cake. 
Iedereen was erg enthousiast, en was het erover eens dat we dat vaker 
zouden moeten doen! De ideeën voor andere workshops kwamen ook 
goed op gang. Daar gaan we zeker wat mee doen! 
Het was mooi om te zien dat iedereen een heel eigen stuk maakte, on-
danks dat we allemaal hetzelfde voorbeeld hadden. 
Kortom, het was een leuke, gezellige en creatieve avond die zeker een 
vervolg krijgt. 

 
Esther Moonen 
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Sinte Merte 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Maandag 11 november was er weer het traditionele Sint Maartensvuur. 
Dit jaar had het buurtbestuur en de kindercommissie een andere locatie. 
En wel bij de fam. Leenders, Roeven 23. Iedereen, jong en oud, was 
hierbij van harte welkom. Om 18.30 werd het vuur op de akker ontsto-
ken. Het weer voor 11de van de 11de viel wat tegen. Het had de hele dag 
geregend, maar nu was het gelukkig droog, maar nog wel aan de koude 
kant. Maar het vuur maakte alles goed. De kinderen amuseerden zich 
goed rond de brandstapel en op de akker. Het vuur was een mooi schilde-
rij van wisselende vlammen. Het hout werd steeds bij geschoven met een 
schuiver door Herman Verscheijden. Van ouds was er goed gezorgd voor 
warme chocomel, cake en wafels en een Sint Maartens drankje. 
Wij bedanken iedereen die gezorgd heeft voor het hout, want zonder 
hout geen Sint Maartensvuur. Ook bedanken wij kindercommissie, het 
bestuur van onze buurtverenging Schoor Roeven en Kraan en Herman 
voor het in vorm houden van de vuurstapel. Ook de fam. Leenders, voor 
het beschikbaar stellen van de akker. .Jullie hadden het allemaal goed 
voor elkaar. Al met al een warm Sint Maartensfeest, met allemaal gezel-
lige feestvierders. 

Wilhemien Wetemans 
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Hebt u al een andere energiemaatschappij? 
 

Bent u ook al omgeschakeld? Tijdens de sterreclames zijn er allerlei 
energiemaatschappijen die u er op attenderen dat het tijd wordt, want u 
betaalt teveel!. Er zijn ook tussenpartijen zoals Gaslicht.com en Pricewi-
se.nl die kunnen bemiddelen de beste energieleverancier met de groenste 
stroom en het goedkoopste gas te kiezen. Ik weet zeker dat u en ik een 
andere energiemaatschappij hebben. Wat we dus allemaal gemeen heb-
ben is dat het de verkeerde is! 
Eind 2013, ik had toen net het dak vol gelegd met zonnepanelen, stond er 
plots een nog jonge vrouw voor de deur. Ze was een vertegenwoordigster 
van Nuon. Ze had ontdekt dat we een inschrijving hadden bij de Kamer 
van Koophandel. Ze kon een zakelijk contract aanbieden en dat was véél 
goedkoper. Ze woonde in Stein, maar had tijdelijk haar werkgebied uit-
gebreid naar Schoor. Ze had nog meer potentiële klanten in de buurt en 
ze waren allemaal enthousiast. In haar buurt waren er nog steeds mensen 
die haar belde met de mededeling: “Vivian, jouw bezoek is het beste wat 
me is overkomen!” Naast de geweldige babbel was ze ook zeer vaardig 
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op de tablet die ze bij zich had. In een mum van tijd liet ze zien dat ik bij 
Nuon goedkoper uit was. Morgen kwam ze terug, want ze had maar 2 
dagen uitgetrokken voor deze buurt. Die en die, ze noemde namen, wa-
ren ook al dol enthousiast. Goed, Nuon was goedkoper dan Eneco en Vi-
vian gunde ik dat! Ik heb haar kaartje nog, maar ik weet zeker dat ze niet 
meer voor Nuon werkt. Zoveel inzet! Dat kun je maar een jaar opbrengen 
en het zal voor haar geen vetpot zijn geweest. 
Ondertussen ben ik nog eens overgestapt naar Greenchoice en nu naar 
Huismerkenergie. Greenchoice was volgens de vergelijkingssites op enig 
moment de goedkoopste. Nu staan ze op plaats een heel eind onderaan. 
En Huismerkenergie? Ze maken uiteindelijk dezelfde val in de ranglijst!  
De vrouw van een kennis ging via de laptop ook oversluiten. De elektri-
sche kachel was vervangen door een houtkachel. De hele kamer en de 
keuken werd er nu door verwarmd en als ze naar bed gingen werd de 
deur open gezet waardoor ook de bovenverdieping verwarmd werd. 
Vooral het gasgedeelte van de energienota werd sterk gereduceerd.  
De nieuwe maatschappij kocht het boetebedrag bij het verbreken van de 
overeenkomst met de huidige leverancier af en regelde alles bij een 2 ja-
rig contract. Haar echtgenoot had zich ondertussen ingeschreven als zelf-
standige bij de Kamer van Koophandel. Een dag later hing er al iemand 
aan het 06 nummer met de mededeling dat hij een zakelijk energiecon-
tract kon aanbieden. Zakelijk is altijd goedkoper, dacht hij en nu met die 
houtkachel kan het wel eens een hoop schelen. Niet wetend van de actie 
van zijn vrouw sloot hij het contract af. Pas na 14 dagen kwam hij er 
achter dat er sprake was van 2 contracten. Maar toen was het te laat. Het 
boetebedrag was daardoor opgelopen naar € 400. Naar de helft ervan 
konden ze fluiten. Weg winst! 
Mijn advies: schakel om als u geen contract meer heeft met de vorige 
energieleverancier. Pas dan kunt u optimaal profiteren van de kortingen 
die de nieuwe maatschappij geeft bij de afsluiting van een één of twee 
jarig contract. Daar zit de winst! De verschillen in prijzen per KWh 
stroom en m3 gas zijn alleen achter de komma waarneembaar.  
De grootste winst echter kun je alleen maar zelf behalen. Isolatie, zonne-
panelen, zonneboilers, een warmtepomp, of een houtkachel. Ik zelf heb 
gekozen voor zonnepanelen in combinatie met een hoog rendement 
houtkachel. Qua elektriciteit speel ik nagenoeg quitte. De houtkachel 
maak ik vanaf half oktober tot midden april ’s morgens al op tijd aan. 
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Naast een andere afstelling van de CV-ketel, levert het me een besparing 
op van ruim 1300 m3 gas en de warmte is veel aangenamer. De vraag al-
leen is; hoelang zal het stoken van een houtkachel nog door de milieu-
freaks gedoogd worden?  
 
De slimme meter. 
Tot november 2018 had ik een analoge meter, met dat draaiende wiel. 
Als de zon volop scheen liep dat wiel door de stroomopwekking van de 
zonnepanelen de andere kant op en de teller terug. Het ideale beeld en 
dat zou winstgevender zijn! Maar, ik kwam er niet onderuit, Enexis mel-
de me dat de meter te oud was (1972) en vervangen moest worden.  
Nu ik er achter ben gekomen dat het qua saldering (het terug leveren van 
stroom) geen prijsverschillen oplevert, heb ik een aantal aanvragen ge-
daan om middels een App de slimme meter en gasmeter uit te kunne le-
zen op de computer. Meerdere programma’s zijn er en ook uw eigen 
maatschappij levert die mogelijkheid. Umeter.nl bevalt met het best. 
Per dag en uur kan het energieverbruik in duidelijke statistieken gevolgd 
worden. Het aanvragen voor het uitlezen van de meter kost enige dagen, 
vanwege de privacy. 

 
Frenk Scheepers 
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“Kroewieaarlending” 
 
We lazen onder meer twee interessante artikelen in het herfstnummer 
over het vliegverkeer in het luchtruim boven Schoor van de hand van 
Frenk Scheepers. Interessant vooral voor de categorie nieuwsgierigen- 
zoals ik, die altijd omhoog kijkt als een bromgeluid de overkomst van 
een vliegmachine, klein of groot, aankondigt. 
Dan hebben we hier op Schoor, zonder al te grote overlast, niet te klagen; 
in de regio Schiphol en Eindhoven Airport praten ze wel anders. Hoewel, 
daar hebben ze weer een andere hobby: vliegtuigen spotten die over de 
landingsbanen taxiën. Registratienummers noteren ziet er hier op het 
Schoor niet in, maar ik vind dat Frenk al heel ver gevorderd is in het her-
kennen van de verschillende typen vliegtuigen. 
Hij schrijft dat hij nog nooit vanuit het vliegtuig ons Schoor heeft kunnen 
fotograferen. Laat dat nou ons, dertig jaar geleden, wél gelukt zijn. 
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In 1989 vlogen we met Cathy Pacific van Amsterdam via Hongkong naar 
Manilla (Phillippijnen) en daar was ’s morgens de lokale lijnvlucht met 
de NLM van Maastricht naar Amsterdam bij inbegrepen. 
We wisten precies achter welk raampje we moesten gaan zitten: links 
dus, want de NLM hadden we al zoveel jaren over onze boerderij zien 
vliegen. We boften: de zitplaatsen waren vrij te kiezen en het was onbe-
wolkt weer, niet mistig en we vlogen niet te hoog. Zie het resultaat. 
Even ter oriëntatie: op deze luchtfoto is het noorden niet boven, maar 
naar rechts beneden. Linksonder het kanaal met in het driehoekje onze 
boerderij en net in het midden onderaan de Schoorbrug. 
Bovenaan de autosnelweg A2 met links het wegrestaurant en rechts de 
percelen van Kraan. Opvallend vind ik dat de grijze daken, zoals van de 
kapel en de huizen van Piet en Will Peeters en Frenk en Elly  Scheepers, 
niet zichtbaar zijn. Voor de lezers die het allemaal maar wat vaag vinden 
zal ik ook dezelfde uitsnede uit de topografische kaart toevoegen. Op 
zijn kop uiteraard, zoals de foto, met het noorden naar beneden. 

                                                                                                               
J.vdK 
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NAOBERNOWTS 
 
In deze rubriek verzamelen en publiceren we alle buurtnieuwtjes. 
Laat het de redactie even weten! 
 

 
Geboren:  
Sien, dochter van Martin  en Els Vossen- Metsemakers. 
Schoor 36.  
Lieve, dochter van Stephanie Verachtert, partner Nick en zusje van  
Elyana. Kraan 20.  
Onze hartelijke felicitaties. 
 
Overleden: onze oud-buurtgenote van de Wessemerdijk: Lies Borren-
bergs- van Dongen in de leeftijd van 88 jaar. Veel sterkte gewenst voor 
de kinderen en kleinkinderen 
             
Dennis van der Geest op Schoor: 
Voor zijn programma DENNIS EN DE VRIJE GEESTEN (SBS 6) be-
zocht de judoka de camping KLEIN SCHOOR , waar Teun van Horne 
sinds vorig jaar het beheer heeft overgenomen van zijn moeder Doreth. 
Teun vertelt in de uitzending van 4 december over zijn plannen om op de 
camping helemaal in de natuur te leven met eigen moestuin, compos-
teertoilet en waswater uit de vijver of de regenton. Dennis betwijfelt of er 
dan nog campinggasten komen, maar Teun is vol enthousiasme en goede 
moed en zijn ouders Tonny en Doreth steunen hem van harte in dit nobe-
le streven. (Zie: uitzending gemist) 
 

 
 
 
 

REDACTIE  
Jan van de Kam 633188 Druk:  Peter Print Service      
Elly Scheepers 632665 Lay-out:   Frenk Scheepers 
Wilh. Wetemans 631809   
Paul Batenburg 0613128058 (webmaster) 
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Sinterklaas 2019 
 

Zaterdag 23 november 2019 was het weer zover. Sinterklaas was weer 
met zijn pieten in het land. Het bestuur van de buurtvereniging had hem 
een brief geschreven met de vraag of hij ook dit jaar weer een bezoek 
wilde brengen aan het Schoor. Er kwam echter geen antwoord terug. Het 
was een drukke tijd voor de Sint, dus was het afwachten. 
Die ochtend kwamen heel veel kindjes uit de buurt met hun pappa’s, 
mamma’s, opa’s en oma’s naar het schietsportcentrum van Tjeu van de 
Berg op de Kraan. De ruimte was mooi versierd, de stoel van Sint stond 
al klaar en Tjeu en Lenie hadden al voor koffie, thee en ranja gezorgd. 
Iedereen wachtte in spanning af. Er werd alvast wat ingeschonken en een 
chocolaatje van de tafel gesnoept …. en  toen opeens …. Wie kwam er 
om de hoek gelopen? Sinterklaas met twee van zijn pieten. De brief was 
aangekomen en ze hadden het niet vergeten. Onder luid gezang werden 
Sint en zijn pieten binnengehaald. Eenmaal binnen kreeg Sint eerst wat 
te drinken, want zo hoort dat als je gasten krijgt.  
Daarna ging het grote boek open, waar over alle kinderen van alles stond 
opgeschreven. De kindjes mochten een voor een bij Sinterklaas komen 
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voor een gesprekje. Sint wist van elk kind wat voor hobby’s het had, of 
welke sport het deed. Ook wist hij precies waar ze goed in waren en wat 
ze later wilden worden. De luisterpieten pieten hadden het goed doorge-
geven. Tussendoor werd er een sinterklaasliedje gezongen en sommige 
kinderen gaven een demonstratie van hun sport of hobby. Viënne en Pien 
leerden nog even een dansje aan de pieten.  

 
Daniël had ook een verrassing voor de Sint. Hij kwam dit jaar voor het 
eerst niet met de rolstoel, maar lopend naar de Sint. Toen alle kinderen 
aan de beurt waren geweest werden de cadeautjes uitgedeeld en kon Sint 
nog even genieten van het uitpakken en de glunderende gezichtjes. Daar-
na was het weer tijd voor Sinterklaas en zijn pieten om afscheid te ne-
men, want ze hadden nog een drukke dag voor de boeg. Onder luid ge-
zang werden ze uitgezwaaid en liepen ze weer de hoek om. 
Dag Sinterklaas, hopenlijk weer tot het volgend jaar.  
 

Elly Scheepers 
 
 
�
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Nostalgie: de jaren 50 
Roken 

‘Sigarenmagazijn’ was de meest bekende benaming voor een winkel 
waar je rookartikelen kon kopen in de jaren 50. Er waren er veel. In mijn 
omgeving, in een straal van 200 meter, wel drie. Eén ervan zelfs gewoon 
in een rijtjes huis. De voorkamer was ingericht als winkel en zelf woon-
den ze achter. Om ook na sluitingstijd, daar werd streng op gecontro-
leerd, nog verkoop te hebben kwamen daar later de sigarettenautomaten 
aan de gevel te hangen. 
De sigaar was al lange tijd het meest gerookte artikel. In Eindhoven was 
Mignot en de Block toonaangevend met de ‘Senator’. Mijn opa werkte 
er, maar ook mijn tante heeft er vele sigaren gerold. In Valkenswaard 
waren de Hofnarfabrieken. Voetballers openden vaak na hun carrière een 
zaak met rookartikelen. De bekendste in Eindhoven was die van de 
PSV’er Coen Dillen.  
De pastoor was wel de meest bekende sigarenroker. Een bolknak ging er 
bij hem altijd wel in als hij eens op bezoek kwam om over de kinder-
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schare te praten. Op de salontafel stond steevast een kistje met sigaren, 
een asbak, een tafelaansteker en gereedschap om de sigaar aan te snijden. 
De sigaret kwam vooral na de oorlog in opkomst. Reclame op de televi-
sie was toen nog niet mogelijk, maar het roken werd er wel bevorderd!  
Theo Eerdmans presenteerde zijn quiz al rokend, met de asbak op tafel. 
Als de sigaret op was stak hij de volgende aan.  Ook Godfried Bomans 
en zijn kompanen zorgden tijdens de uitzending voor een enorme rook-
ontwikkeling op de beeldbuis. Er was zelfs een pauzebeeld met een ro-
kende sigaret op een asbak. Als die op was, was de pauze voorbij. 
De sigarenwinkels werden door de sigarettenvertegenwoordigers rijkelijk 
voorzien van uithangborden en kleine neonreclames. Lexington en Hun-
ter pakten in die tijd flink uit, maar Roxy spande de kroon met luchtre-
clames. Ik weet nog precies waar ik stond toen ik voor het eerst een 
vliegtuigje in het wit de naam ‘ROXY’ tegen de blauwe hemel zag spui-
ten. En op een vrijdagmiddag, we hadden handenarbeid op de zolder van 
de lagere school, konden we door de dakvensters de voorbij komende 
zeppelin aanschouwen met daarop in grote letters diezelfde naam. 
Playeren. 
Vooral de Virginia sigarettendoosjes, 
zoals Golden Fiction, Three Casstels, 
Virginia, Chieff Whip, Croydon en Miss 
Blanche, waren populair onder de  
jeugd. Je kon er 4 kaartjes van knippen 
en er een spelletje mee spelen. In prin-
cipe vrij eenvoudig. Met een stapel 
kaartjes in de  hand, de witte kant naar 
boven, legde je een kaartje op de hoop 
waar de voorganger zijn kaartje had ge-
legd. Als dat van jou van hetzelfde merk 
was, was de stapel voor jou. Mijn vader 
rookte alleen maar Three Casstels. Moeizaam hield ik mijn stapeltje op 
peil. De doorbraak kwam nadat mijn vader in Zwitserland op vakantie 
was geweest. Hij had er een slof Players gekocht. De ‘Navy Cut’ was in 
Nederland onbetaalbaar. Zo rondom de ƒ 2.00. Als je er daar dan een 
kaartje van had, was je sowieso winnaar!        

Frenk Scheepers 
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Turkse Tortels 
Broedvogels van het stedelijk gebied 

 

De verspreiding en het voorkomen van vogelsoorten is voortdurend in 
beweging. Of een soort zich nieuw vestigt, toeneemt, afneemt of ver-
dwijnt hangt vaak af van de veranderingen in het landschap en het ge-
bruik daarvan, maar ook van de weersomstandigheden (klimaat). 
In dit verhaal past de ontwikkeling van de Turkse Tortel. Wie kent deze 
soort tegenwoordig niet. Ze zijn alom vertegenwoordigd in de steden, 
dorpen en buurtschappen. Ze maken graag gebruik van schoorstenen, da-
ken en lantaarnpalen en maken van hieruit hun kenmerkende baltsvlucht. 
Ook duiken ze vaak op in de tuinen, of scharrelen ze op straat op zoek 
naar iets eetbaars. Clusters van intensieve veehouderijen in combinatie 
met akkerland (graan, mais) hebben eveneens een grote aantrekkings-
kracht. Turkse Tortels broeden tegenwoordig in het hele land maar heb-
ben zich pas in 1950 in Nederland gevestigd. Deze vestiging maakte on-
derdeel uit van een enorme expansie die in heel West-Europa plaatsvond. 
Het eerste broedgeval in Nederweert werd in 1957 in Leveroy ontdekt.  
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De verovering van het stedelijk gebied ging razend snel. Dat komt mede 
omdat de soort standvogel is en 4-5 broedsels per jaar kan grootbrengen. 
De uitgevlogen jongen zijn in staat om grote afstanden te overbruggen en 
zich elders te vestigen. Bij een zeer zachte winter wordt zelfs in janua-
ri/februari gebroed. Nesten worden gebouwd in bomen, struwelen, coni-
feren maar ook op overkappingen en kasten van rolluiken. Niet alle 
broedsels zijn overigens succesvol. De nesten zijn krakkemikkig ge-
bouwd en bestaan uit een samenraapsel van takjes die willekeurig wor-
den neergelegd. In de weinig beschutte nesten zijn de eieren en jongen 
bijzonder kwetsbaar als de oudervogel het nest moet verlaten. Eieren en 
jongen worden dan ‘gepakt’ door kraaiachtigen en huiskatten. Bij wind-
vlagen of storm worden de nesten, met inhoud en al, vaak weggeblazen.  
De oudervogels zelf hebben ook een duchtige vijand en staan bij de 
Sperwer hoog op het menu. 
In 1997-2019 broedden in de gemeente Nederweert tussen de 250-400 
paren.  Koerende en baltsende paren kunnen in de dorpskernen en buurt-
schappen bijna overal worden waargenomen. De hoogtijdagen zijn echter 
duidelijk voorbij. Het lijkt erop dat de Turkse Tortel steeds meer concur-
rentie krijgt van de Houtduif en deels wordt verdreven. De Houtduif is in 
de bosgebieden met de opkomst van de Havik sterk afgenomen, maar 
neemt in het stedelijk gebied juist flink toe. Het straatbeeld in de hele 
gemeente is dan ook flink veranderd en op veel plaatsen worden aanzien-
lijk meer Houtduiven geteld en delft de Turkse Tortel het onderspit. Het 
aantal paren van de Turkse Tortel in Roeven en Schoor is eveneens flink 
afgenomen. Rond de eeuwwisseling werden nog 15-20 paren geteld, de 
laatste jaren zijn het er meestal niet meer dan 5-8.  

 
Thijs Loven 

Vogelwerkgroep Nederweert 
�
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Gelezen  
 

“Liever een scheetje voor iedereen 
dan buikpijn voor mij alleen.” 

 
 
Een mooie spreuk die vaak klopt, want 
wat kún je buikpijn krijgen van al die 
ingehouden gassen. Als je geen scheetje 
durft te laten en deze inhoudt, kunnen 
de afvalstoffen uit de gasbellen in de 
bloedbaan worden opgenomen. Hier-
door kun je je erg vermoeid voelen of 
hoofdpijn krijgen. Als je wilt dat je li-
chaam z’n functies goed kan blijven 
uitoefenen, dan is het belangrijk om af 
en toe even te ontluchten. 
 
Een windje, poepie, scheet of puf: we laten ze allemaal, en wel zo’n vijf-
tien tot vijfentwintig per dag. En bijna iedereen vindt het gênant om ze te 
laten. (. . .) 
Normaal gesproken horen scheten niet zodanig te stinken dat iedereen 
noodgedwongen de ruimte moet verlaten. Als je veel dierlijke eiwitten 
eet en deze niet goed verteerd worden, kunnen scheten behoorlijk naar 
rotte eieren stinken. Of als je veel koolhydraten eet, hebben scheten meer 
een zurige geur. Dat komt door de gisting van koolhydraten in je dar-
men.(. . .) 
Maar een gezonde scheet stinkt doorgaans niet zo erg. Plantaardige voe-
ding zorgt voor gezondere scheten. Net zoals rustig eten, goed op je eten 
kauwen en stress verminderen. Dus laat ze lekker waaien en als iemand 
er last van heeft, kun je altijd zeggen: “Ik mag ze niet inhouden van de 
natuurdiëtist!”  
Aldus Ellen Geestman, natuurdiëtist, in : GEZONDHEIDPLUS, jaar-
gang 14, nov./dec. 2019        
 

J.vdK 
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75 jaar geleden 
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Extra veel informatie beschikbaar over de bevrijding 
 
Heb je het nieuwe informatiepaneeltje bij de Schoorbrug al gelezen? 
Voor de geïnteresseerde buurtbewoner echt de moeite waard, want het 
bevat heldere informatie en foto’s (plus video via app.) van onze bevrij-
ding op 14 november 1944. 
En zo staan er in Nederweert nog meer van die borden: In het nieuwe 
park ‘De Heerlijkheid’ (Budschop), bij de kerken van Nederweert, van 
Eind en van Leveroy, op de picknickplaats bij de Niesakkerbrug (Noor-
dervaart), bij het oorlogsmonument aan de Plattepeeldijk, bij de Daatjes-
hoeve en bij het Brits Oorlogskerkhof.  
Op elk van deze paneeltjes wordt in duidelijke taal en foto’s een onder-
deel van de bevrijding van Nederweert uitgelegd. (en nu maar hopen dat 
ze “hufterproof”/ “vandaalbestendig” zijn.) 
En dan noem ik ook nog de imposante, twee delen van Hugo Levels en 
Eric Munnicks: “WAAR BLIJVEN DE BEVRIJDERS!” frontperiode 
Noord- en Midden-Limburg”.  
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�  Deel 1: bijna 450 pagina’s heeft als ondertitel: “september – oktober 
1944: VAN HOOP NAAR WANHOOP” 

�  Deel 2: meer dan 600 pagina’s noemen zij zeer terecht: “november – 
december 1944: DOOR MODDER EN MIJNEN NAAR DE MAAS”. 

 
De prachtig uitgegeven werken zijn geïllustreerd met honderden foto’s 
en gedetailleerde kaarten van het bewegende front. Een bijzonder ver-
jaardags- of Kerstcadeau voor vader of opa, en waarom ook niet voor  
(o)ma, die  belangstelling heeft voor onze lokale oorlogsgeschiedenis? 
De foto van de Jeep op de vorige bladzijde staat op de omslag deel 2 en 
is tekenend voor deze strijd: “door modder en mijnen”, want op elke pa-
gina staan, behalve de deprimerende afbeeldingen van kapotgeschoten 
kerken, boerderijen en complete straten, veel beelden van vastgelopen 
voertuigen en tanks en natuurlijk veel manschappen in modder en in de 
puinhopen. 

 
Kaart:   De luchtlandingen bij Arnhem in operatie “Market Garden”, 
brachten niet de geplande doorbraak over de Rijn; die was helaas “een 
brug te ver”. Vanuit de “Corridor” zou het nog maanden duren voordat 
de geallieerde troepen  de Maas hadden bereikt. 
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Het offensief, dat startte op 14 november 1944, met de codenamen “Nut-
cracker” en operatie “Mallard”, was eerst gepland op 12 november, maar 
was vanwege het slechte weer twee dagen uitgesteld. Vanaf 4 uur wer-
den uit 450 vuurmonden 48.000 granaten op de Duitse linies afgevuurd. 
Liefst 200.000 geallieerde militairen – inclusief de ondersteunende een-
heden – werden ingezet  om de Duitsers, die zich achter de kanalen had-
den ingegraven, oostwaarts tot aan de Maas te verdrijven. Ook een Bel-
gische brigade, onder leiding van kolonel Piron nam aan de gevechten 
deel ten koste van veel verliezen. Vanwege het hoge aantal bruggen die 
over de kanalen, beken en vaarten gelegd moesten worden, noemden de 
geallieerden deze strijd ook wel “The battle of the bridges”. 
Om operatie “Mallard” te doen slagen was het nodig om liefst twaalf 
Baileybruggen te bouwen: vijf over de Noordervaart en zeven over de 
Zuid-Willemsvaart en het kanaal Wessem-Nederweert.Voor deze gigan-
tische logistieke operatie kreeg het 12e Britse corps met zo’n 2000 man 
tien dagen de tijd. Behalve bruggen bouwen, ruimden zij ook Duitse mij-
nen op en verstevigden de toegangswegen naar de kanalen.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Foto: November 1944: Op de lokatie “Aan Vijftien” wordt een Bailey-
brug over het kanaal geschoven richting Budschop. (op de achtergrond 
de later gesloopte Sint Rochuskapel.) 
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Foto: Voordat de bruggen klaar waren, staken de Britten het kanaal over 
met canvas bootjes, of met amfibievaartuigen, de zogenaamde “Buffa-
lo’s”, waarvoor de omstandigheden op de kanaaloevers niet bijzonder 
geschikt bleken.  
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Foto op de vorige bladzijde: Hier bij de Schoorbrug kreeg het Schotse 
51e Highlanddivisie de opdracht het kanaal over te steken en de sluis bij 
Hulsen plus het ‘eilandje’ in de kanalendriehoek in handen te krijgen. De 
lichtstreep op de achtergrond is van een geallieerde vlammenwerper op 
een zogenaamde Crockodile tank, die de Duitse  Fallschirmjäger be-
stookt. Deze hadden zich in de kanaaldijken ingegraven in onderaardse 
schuilplekken, versterkt met boomstammen en verbonden met loopgra-
ven. Zie foto hieronder. 

 
Bronvermelding: Bovenvermelde informatiepanelen in Nederweert.  
“Waar blijven de bevrijders” deel 1 en 2 van Hugo Levels en Eric Mun-
nicks.  

J.vdK  

                                          



 32 
 

Nostalgie 
Roken 

 
In de jaren ‘50 van de vorige eeuw was roken vooral een mannenaange-
legenheid. De tabaksindustrie floreerde, maar zocht naar uitbreiding. Als 
vrouwen ook zouden gaan roken dan kon de afzetmarkt verdubbeld wor-
den. De filtersigaret werd ingevoerd.  
Peter Stuyvesant was in de jaren ‘60 het 
favoriete merk. Een Brits-Amerikaans 
merk dat ook door KLM in Nederland 
werd gesponsord. Ogenschijnlijk genoten 
vrouwen daarvan, maar velen trokken tij-
dens een gelegenheid er alleen maar aan 
en bliezen daarna meteen de rook uit.  
Het stoere werk van het roken werd vooral 
voor de mannen gepromoot. Malboro had 
de cowboy met hoed en Camel de berijder 
van een Jeep in een met obstakels voorzien terrein. 
Zeker 30 jaar lang heb ik tijdens de skivakantie in Saas-Fee in de och-
tend, een kwartier wachtend op de gondel naar boven, de 4 meter lange 
reclame van de Malboro cowboy, mogen aanschouwen. Op het einde van 
de week was de plaat voorzien van tientallen horizontale strepen, veroor-
zaakt door de punten van de ski’s. Vele malen moest die dus vervangen 
worden. Al enige jaren zijn de borden weg. Geen enkele reclame voor 
sigaretten is er nog te vinden. 
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Op de LTS in Weert, nu Het Kwadrant, 
gaven in de jaren ’70 alleen maar man-
nen les. Op elke lessenaar en tafel 
stond een asbak. Van door leerlingen 
van klei vervaardigde exemplaren tot 
glazen modellen met een foto van het 
bedrijf eronder die het geschonken had. 
In die tijd was dat een geliefkoosd 
nieuwjaarsgeschenk. Als er een collega 
jarig was liepen leerlingen met een 
dienblad vol diverse soorten sigaren en 
sigaretten de klassen af. In de lokalen 
werd volop gerookt. Ik rookte al sinds 

mijn 18e pijp, maar tijdens de les was die moeilijk aan te houden. Ter 
afwisseling was ik overgestapt naar La Paz sigaren. In het grote hand-
vaardigheid lokaal van 8 bij 12 meter en 3 meter hoog had geen enkele 
leerling daar last van. Last van? Die vraag kwam bij niemand op! Ook 
niet bij collega Piet Daniëls. Hij stak de ene na de andere sigaar op in een 
AVO-lokaal van 4 bij 6 meter met 24 leerlingen erin. En als het buiten 
koud was, ging er geen raam open! In de praktijklokalen was de shag 
populair. Collega Cor Walenberg, leraar meubel maken, had constant een 
gerolde sigaret aan zijn bovenlip hangen. Ook als hij sprak bleef de siga-
ret op zijn plaats. Na de wekelijkse volleypartij tussen leraren stak hij er 
weer een op en ging ermee onder de douche. Als hij zich stond af te dro-
gen kwam uit de peuk nog steeds rook. 
Eindjaren ’80 kwam er een kentering. De leerlingen kregen op de speel-
plaats een rokershoek. Alleen daar mocht gerookt worden. Het roken in 
vooral de AVO- lokalen werd verboden. Het gemis aan het rookgenot 
moest natuurlijk in de pauze ingehaald worden. De onderhand te klein 
geworden lerarenkamer zag na 10 minuten blauw van de rook. 
In de nieuwe en veel grotere lerarenkamer werd boven de rokerstafel een 
afzuiging geplaatst. In 1997 nam ook de Wertha zijn intrek in het ge-
bouw aan de Thornstraat. Vele rokers kwamen erbij. Ook vrouwelijke 
collega’s. De 5 meter lange plek was soms te klein, want ook niet rokers 
kwamen er vaak zitten, omdat het daar altijd gezellig was!  
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Roken wordt nu steeds meer ontraden en de plekken waar gerookt mag 
worden, worden steeds meer ingeperkt. De horeca is daar een sterk voor-
beeld van. Ook thuis ben ik al vele jaren verbannen naar buiten. 
Het roken van een pijp heeft beperkingen. Anders dan een sigaret is er 
veel meer rookontwikkeling. Als ik buiten rook zorg ik er altijd voor dat 
er niet te veel mensen in de omgeving zijn. In december 2009 liepen Elly 
en ik in de donkere avonduren via een smalle straat de trappen op naar de 
Montmartre. Toeristen waren er niet meer. Ik stak een pijp op. Achter 
ons volgde een jongere Française ons naar boven. Op enig moment sprak 
ze ons aan. De geur van de rook. Formidable! Het deed haar denken aan 
haar vader die ook altijd pijp had gerookt. Mij deed dit denken aan de 
tijd dat ik in de 6e klas Franse les kreeg ter voorbereiding van de HBS. 
‘Papa fume la pipe’ was de eerste Franse zin die ik kon uitspreken! 
In 2011 was roken al een veel groter probleem voor mij. Een vliegreis 
naar Honolulu op Hawaï nam, door allerlei omstandigheden, 30 uur in 
beslag. Al die tijd was er geen gelegenheid om te roken. Op het vliegveld 
van Honolulu werden we vriendelijk ontvangen met een bloemenkrans. 
Daar moesten natuurlijk foto’s van gemaakt worden, maar ik had maar 
één probleem, Waar is de uitgang? Waar kan ik roken? Maar buiten 
prijkten overal bordjes met ‘No smoking’. Op Big Iland, een vulkaanei-
land van de Hawai archipel, onderging ik een week later nog een strenge-
re beperking. In het hotel moest ik tekenen voor niet roken op de kamer 
en het balkon. In het stadje, waar we gingen eten, was op de hoek van de 
straat nog een winkeltje met T-
shirts en dergelijke. Elly moest 
daar natuurlijk even binnen. Voor 
mij de gelegenheid een pijp op te 
steken. Zeker 7 meter stond ik 
voor de ingang. De eigenaar 
kwam meteen naar buiten met de 
mededeling: “Sir, no smoking  
here”. Onze zoon Camiel overzag 
het probleem meteen. Hij liep 
naar binnen en riep: “Mam, kom 
naar buiten, hier kopen we niets!” 
 

Frenk Scheepers  
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“Hé koekoe, praat met me, moeder!” 
 
Ken je het reclamefilmpje van provider Ben? Moeder is zo verdiept in 
haar telefoon, dat haar kind het zelfs te gortig vindt. Moeder wil even 
niet aanspreekbaar zijn. Na een lange werkdag en vóór het spitsuur met 
de kinderen wil ze graag het laat-
ste nieuws checken of haar appjes. 
Soms is het hartverscheurend. 
Zo’n  kind in een buggy in de 
tram die lacht naar zijn vader of 
moeder, die lusteloos door Face-
book scrollen. Alsof er een zak 
aardappelen in dat wagentje ligt 
en niet hun allerliefste die naar 
aandacht hunkert. 
De universiteit van Tilburg is in 
een onderzoek tot de conclusie gekomen dat ouders steeds minder met 
hun kinderen praten. In plaats daarvan zitten ze te pielen op hun 
smartphone met de kinderen naast zich, die vaak óók op hun schermpje 
zitten te turen. 
Die lopen dan dubbel kans op een taalachterstand: de ouders praten te 
weinig en de kinderen zelf ook niet. Hoe meer uren achter het schermpje 
des te groter de taalachterstand. Kinderen, jonger dan 18 maanden, zou-
den niet naar beeldschermen moeten kijken, vonden Amerikaanse kin-
derartsen. Niet alleen de taalvaardigheid wordt belemmerd, ook de socia-
le en fysieke vaardigheden. Niet alleen het urenlange kijken is schade-
lijk, maar vooral wat kinderen in die tijd niét doen: samen praten, zingen, 
spelen, rennen, fietsen, schommelen, in bomen klimmen, rollen door het 
gras. Bezigheden die soms gevaarlijk zijn of waarvan je vies wordt en 
die ouderlijke aandacht vereisen. Maar wie zulke spelletjes zelden doen, 
loopt kans eenzelvig, verbaal zwak, dik en onhandig te worden.  
 
Aleid Truijens (Opinie, Volkskrant 9 november 2019)     

 
 J.vdK 
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Het Hagelkruis 
 
Het fraai gerestaureerde Hagelkruis op de splitsing van Roeven en Roe-
venterschans werd op zondag 24 november weer officieel herplaatst. En 
daar hoort een inzegening natuurlijk ook bij, zoals een emmer gewijd 
water en heerlijk weer. 
In 1912 namen buurtbewoners het initiatief tot de bouw van een kleine 
kapel op de noordhoek van de voormalige schans. Zo ontstond de ‘Ha-
gelkruiskapel’ waar gebeden werd om de gewassen te beschermen tegen 
hagelschade en ander natuurgeweld. Tijdens de naoorlogse beelden- en 
kapelsloop moest ook de kapel van Roeven het veld ruimen, tegen de zin 
van de inwoners. Het kruis mocht blijven staan en stond sindsdien stoer 
in de openlucht om de confrontatie met donder, bliksem en hagel recht-
streeks aan te kunnen gaan. Maar de elementen kregen daardoor wel grip 
op het monumentje zelf. Het smeedijzeren kruis, de armen, rozetten en 
de krullen waren in erbarmelijke staat. In het voorjaar namen Eric van 
der Putten en Dré Mackus het initiatief om daar wat aan te doen. Eerste 
zaak was om het kruis tegen totaal verval te behoeden. “Vae dreijje ´m 
der aaf en beginne der aan”. Zo verwoorde Eric in zijn toespraak het 
stoere begin van het project. Er verzamelde zich rondom hem een groep 
van vrijwilligers en enthousiastelingen. 
Teamwerk. 
Het smeedijzeren kruis werd met oude ambachtelijke technieken weer 
gereconstrueerd. Dat is het vakwerk van het smedentrio Dré Mackus en 
vader en zoon Theo en Michel Niessen. Maar er waren nog meer mensen 
betrokken bij dit teamwerk. Het zandstralen van de corpus door Paul 
Kluskens, het opnieuw kleuren van het smeedwerk door Bèr Smolenaers 
en het patineren van de corpus door Annelies. Alle medewerkers werden 
uitvoerig bedankt door kartrekker Eric van der Putten. 
Inwijding. 
Het Hagelkruis werd opnieuw ingewijd door oud buurtgenoot pater Jan 
Verboogen. Hij heeft een deel van zijn leven doorgebracht als pastoor in 
Paramaribo. Daaraan voor afgaand schetste hij de meer dan  honderd jaar 
lange geschiedenis van het kruis in het belang van de gemeenschap. 
Het wijden verliep vlotjes en met flair. Ook het aanwezige publiek, veel-
al buurtbewoners van Roeven en Alfons Bruekers, bestuurslid van de 
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Stichting Kruisen en Kapellen in Limburg, werden uitbundig bespren-
keld met gewijd water. Het gaat te ver om het een hagelbui te noemen, 
maar het scheelde niet veel. Pater Jan voegde toe; “dij mich good kinne 
weite dat ich altieed rejaal met wi-j water bin geweisjt”,  tot enige hilari-
teit van de aanwezigen. Het moment van de wijding was goed gekozen, 
want het was de laatste zondag van november, de kerkelijke feestdag van 
Christus Koning en daarmee in de katholieke kerk de afsluiting van het 
jaar. Een markant moment dus. 
Symboliek. 
De verticale armen vertegenwoordigen, volgens pater Jan, het religieuze 
aspect, de verbinding tussen hemel en aarde. Maar de horizontale armen 
van het kruis zijn zo aards als maar zijn kan en staan voor het verbinden-
de element in de gemeenschap van Roeven. Dat laatste was actueler dan 
ooit. Dit restauratie project was er een bewijs van! 
Na afloop van de wijding vond in de boerderij van de Eric en Dorettie 
van der Putten een gezellige nazit plaats met koffie, vlaai en broodjes. 
Er werd druk gepraat over nieuwe initiatieven in de gemeenschap van 
Roeven, want gelovig of niet, hagel of geen hagel, daar op Roeven zijn 
ze nog niet uitgebroed en dit initiatief gaat vast nog een vervolg krijgen. 
 

Wilhelmien Wetemans 
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Schoor had een algemene begraafplaats 
(plm.1870–1959) 

 
Rond 1870 had het gemeentebestuur van Nederweert een perceeltje 
grond gekocht ter grootte van 1 are en 21 centiare gelegen tegenover de 
huidige Meiberg aan de Schoordijk, met het doel hier een algemene be-
graafplaats aan te leggen. 
Volgens onze informatie moet dat het omlijnd driehoekje bos zijn, rechts 
op de luchtfoto van de huidige situatie. Het langgerekte omlijnde perceel 
links van de Schoordijk hoort bij het bos van de Meiberg en is eigendom 
van de erven Briels. Schuin omhoog vanaf linksonder zie je de Mei-
bergweg, zoals die werd aangelegd in het kader van de ruilverkaveling in 
de tachtiger  jaren.  
 
In het jubileumbuurt-
boek “VAN VREU-
GER” uit 1989 
schrijft Frans van den 
Eerenbeemt (blz. 90): 
“Op het terrein werd 
een lijkenhuisje van 
hout met pannen ge-
plaatst en de be-
graafplaats zelf werd 
afgesloten door een 
sloot en een raster-
werk van 1.50 hoog. 
Op de bovenste plank 
van de poort stond de tekst “ALGEMEENE BEGRAAFPLAATS”. 
“Op deze begraafplaats werden degenen te rusten gelegd, die op de ker-
kelijke begraafplaats werden geweerd. De toenmalige parochieherder, 
pastoor Veltmans, leefde de kerkelijke regels streng na. Indien men niet 
wist tot welk geloof de dode behoorde, of wanneer de overledene in strijd 
met de kerkelijke regels had gehandeld (bijvoorbeeld door zelfmoord te 
plegen J.vdK)  werd het lichaam in de ongewijde aarde in Schoor begra-
ven.( . . . )” 
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Totaal komen we dan in de negentiende en twintigste eeuw op een drietal  
begrafenissen; de laatste vond plaats in 1931 van de Nederweertse  huis-
schilder met de bijnaam “Pietje Puk”. Hij mocht, volgens de strenge re-
gels van de Rooms Katholieke Kerk, niet in de gewijde grond van het 
kerkhof begraven worden, omdat hij zelf een einde aan zijn leven had 
gemaakt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Foto: (J.vdK): Na de aanleg van de Meibergweg, in het kader van ruil-
verkaveling in de tachtiger  jaren, is van de begraafplaats niets meer te-
rug te vinden. Toch een bijzondere plek. Een monumentje waardig. 
Tijdens de oorlogsjaren haalden de Duitsers de afrastering weg om elders 
te gebruiken en daarna gebruikte de gemeente het terrein om zand af te 
graven en vuil te storten. In 1959 werd de begraafplaats in Schoor geslo-
ten; inmiddels  beschikte de gemeente over een nieuw stukje grond bij de 
St. Lambertuskerk, waar de stoffelijke resten vanuit het Schoor zijn her-
begraven. Tijdens de ruilverkaveling Weert-Stramproy in de tachtiger  
jaren zijn de laatste oneffenheden in het terrein tegenover de Meiberg 
geëgaliseerd en thans herinnert niets meer aan de vroegere begraafplaats. 
Maar. . . . 
“Schoorwater en Roevenderpeel zijn weer in oude glorie hersteld. Zou 
een klein herdenkingsteken ter plaatse niet een respectvol postuum eer-
betoon kunnen zijn(. . .)? 
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Aldus eindigt de rubriek ”NEDERWEERTS VERLEDEN” van de Stich-
ting Geschiedschrijving Nederweert.  
 

 
En inderdaad: hier zou wellicht een mooi initiatief kunnen liggen voor 
onze buurtvereniging, zoals zij in 1986 ook het memoriekruis (ongeluks-
kruis) aan de Wessemerdijk zo succesvol hebben herplaatst. (zie linker 
foto) Ook het hagelkruis (foto rechts) is prachtig gerestaureerd.  Nog 
eerder stond op deze plek een kapelletje, dat helaas ook niet aan de slo-
pershamer is ontkomen. 
 
BRON: Werkgroep 25 jaar buurtvereniging: Frans van den Eerenbeemt, 
Tjeu van Houten, Harrie Koppen, Frenk Scheepers in  jubileumboek 
“VAN VREUGER , uit het verleden van de gehuchten Schoor, Roeven 
en Kraan onder de gemeente Nederweert” 1987.    
          
Met dank aan Piet Peters voor zijn aanvullende informatie en het be-
schikbaar stellen van de luchtfoto.         
       

 J.vdK   
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Neerslagtekort 

Extreem weer is van alle tijden, maar met het verstrijken van de tijd ra-
ken overvloedige regenval of kurkdroge zomers zoals afgelopen jaar, 
vaak al snel in de vergetelheid. Toch hoor je vaak oudere mensen nog 
praten over hun ouders die het extreem droge jaar 1911 hebben meege-
maakt. Hoe rampzalig die droogte was voor de toenmalige boeren. Wa-
terputten vielen droog en men moest vaak ver weg voor water te halen.  
De cijfers bevestigen die extreme droogte in 1911. 
Het KNMI drukt droogte uit als neerslagtekort. De hoeveelheid regen 
verminderd met de hoeveelheid water dat verdampt gedurende het groei-
seizoen tussen april en september. Met een neerslagtekort van 328 milli-
meter (328 liter per vierkante meter) was 1911 landelijk gezien het op 
twee na droogste jaar van de 20ste eeuw. 1959 had een tekort van 354 
millimeter. Recordhouder is nog steeds, ook voor mij, 1976. Ik was toen 
in verwachting en ik herinner me dat er toen een neerslagtekort van 363 
millimeter was.  
De droogte in 1911 begon al in het voorjaar, maar sloeg na enkele wolk-
breuken, eind juni, pas echt toe. Ook na de zomer hield de droogte aan. 
Volgens de meetgegevens was het groeiseizoen van 1911 het droogste in 
140 jaar, met slechts 38 procent van de normale neerslag hoeveelheid. 
Behalve oktober, waren dat jaar alle maanden droger dan normaal en in 
augustus viel er slechts 5 millimeter regen. De zomer was niet alleen ex-
treem droog, maar ook extreem heet. Maastricht kende van 20 juli tot en 
met 14 augustus 1911 een lange hittegolf van bijna vier weken met tem-
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peraturen tot 37 graden. Gebrek aan drinkwater werd een groot pro-
bleem, omdat veel Nederlanders nog aangewezen waren op waterputten, 
beken en regenbakken. In Bomholt en Terhorst riepen de boeren de hulp 
in van Onze Lieve Vrouw tegen de droogte en ze bouwden voor haar een 
Lourdesgrot grot naast de kerk. 
In zulke perioden reageert het weer soms in extremen. Veel boerderijen 
gingen toen door blikseminslag in vlammen op en ten oosten van Roer-
mond woede op 28 augustus een grote bosbrand. Ook de kindersterfte 
was toen hoger dan normaal. Niet alleen door de hitte maar ook door het 
drinken van vervuild water. 
Volgens het KNMI komt een extreme droogte gemiddeld eens in de 
veertig jaar voor. Als gevolg van de opwarming van de aarde verwachten 
de klimatologen dat droge zomers in de toekomst vaker zullen voorko-
men en of langer zullen duren. 
Het neerslagtekort in 2018 staat op 296 millimeter. In de buurt van 1911. 
Het afgelopen jaar zijn warmterecords gebroken, maar het neerslagtekort 
ligt op 160 millimeter. Cijfers zijn niet gevoelsmatig! 
 

Wilhelmien Wetemans 
 
 

Grondeigenaren krijgen na 30 jaar hun 
 rechten terug 

 
Dit bericht publiceerde de commissie BewonersBelangenSchoor met 
trots in de diverse media. Voordat het zover was heeft er een heftig "ge-
vecht" met diverse overheden plaatsgevonden. Een strijd met woorden 
welteverstaan. 
Wat is er gebeurd? 
In de jaren 80 van de vorige eeuw verscheen er in diverse bestemmings-
plannen een reservering van grond voor chemiebedrijven. Dit is een 
strook van 70 meter breed, lopend vanaf de A2 ter hoogte van het weg-
restaurant, via de molen op Schoor, over het kanaal (tegenwoordig indu-
strieterrein Pannenweg), naar de N275, parallel aan de A2 naar het noor-
den. Met eindpunt op de grens bij Someren. De gemeente heeft destijds 
de plannen gepubliceerd en ze zijn uiteindelijk definitief geworden.  
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Afbeelding dikke lijn:  
Het geplande buizentracé 
door Schoor.. 
 
Niemand gaf er enige aan-
dacht aan; het belemmerde 
kennelijk niets of niemand. 
In 2012 zijn de plannen van 
de jaren 80 verder aange-
scherpt en uitgebouwd. Het 
traject wat eerst bij Some-
ren eindigde werd doorge-
trokken naar Someren, 
Lierop, Geldrop, Helmond 
en Laarbeek. Er werd uiteindelijk een buisleidingenstrook gereserveerd 
om gevaarlijke stoffen door te gaan transporteren. Een buisleidingen-
strook van 60 km lang en 70 m breed. Het Rijk merkte het traject aan als 
"landsbelang". Die aanscherping en uitbouw is in Nederweert opgemerkt 
en werd kort gezegd gezien als: "niet doen, te gevaarlijk". De follow up 
van deze zienswijze is niet of nauwelijks gedaan en de Rijksplannen zijn 
vastgesteld. 
Nog steeds maakte niemand zich zorgen, tot november 2018. 
Op een late zaterdagmiddag begin november,  bellen een dame en heer 
aan bij Hans en Diana Knapen met de vraag of zij weten dat er langs hun 
huis een gifleiding gepland staat. Op zich natuurlijk een zeer vreemd be-
zoek en een zorgelijke vraag. Hans en Diana nodigen de bezoekers uit 
binnen te komen en hun verhaal toe te lichten. Ze vertrouwden het relaas 
van de Helmonders, Frank Beekhuis en Seebke Holthuis, waarna Hans 
de voorzitter van de nieuwe Commissie Bewonersbelangen (Paul Baten-
burg) belde. Op die bewuste avond werd de kiem gelegd voor wat een 
zeer heftig jaar zou gaan worden. 
Er vormde zich zeer snel een commissie bestaande uit Hans Knapen, 
Paul Batenburg, Esther Moonen en Corrie Franssen. Paul, gepensioneerd 
en met de meeste tijd, ging de kar trekken. 
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Die kar moest wel eerst beladen worden met de nodige kennis en inzich-
ten. Dat is vrij voorspoedig gegaan door het vele voorwerk wat Frank en 
Seebke al hadden gedaan. 
In een zeer korte periode heeft de commissie contact gelegd met de wet-
houder, Frank Voss, en de raadsleden uit onze buurt Rick van Meel, Eric 
van der Putten en Jorik Franssen. Zij reageerden meteen met veel onge-
loof en verbijstering. Men kon niet geloven dat er een strook grond gere-
serveerd is waar het chemie bedrijfsleven op Chemelot, op vrij eenvou-
dige wijze, zomaar gifleidingen kan ingraven. En niet zomaar gifleidin-
gen. Als de buizen voor dat transport zouden zijn aangebracht hadden de 
eigenaren hun grond zonder vergoeding voor gebruik moeten gedogen. 
Erger nog: op die strook werd alleen gras toegestaan. Bomen, struiken, 
asperges, suikerbieten, of alles wat anders is dan gras zou dan niet wor-
den toegestaan. Zoals ergens in de veiligheidsstukken te lezen staat: zelfs 
een tentharing is niet toegestaan. Reden: te gevaarlijk. Om één en ander 
te bewaken zou er elke 3 weken een helikopter komen inspecteren en 
eens per kwartaal iemand te voet. 
Als we dit nu weer zo opschrijven: te gek voor woorden. 
Dat vond uiteindelijk de gemeente ook. Medio december waren we zover 
met het werk achter de schermen dat zeven van de toen deelnemende 
gemeenten aan het hele traject, samen met de provincie Brabant, een 
brandbrief gestuurd hebben aan de minister. We waren toen erg blij dat 
we zonder spektakel zoveel voor elkaar gekregen hadden. 
Met de brief aan de minister waren we nog niet klaar. De gesprekken met 
waterschappen, natuur en milieu-clubs én niet te vergeten de provincie, 
werden diepgaander en technischer. Met  name de provincie Limburg 
bleek horende doof. 
Langzaam werd ook op staten niveau steeds meer duidelijk dat er iets 
niet helemaal in de haak was. Zoiets gaat niet vanzelf, je moet er wel wat 
voor doen.... veel bellen en schrijven en soms afreizen naar een wegres-
taurant om politici persoonlijk te informeren. 
Om meer te weten te komen over de achtergronden van ondergronds bui-
zentransport zijn we samen met Helmond afgereisd naar het noorden van 
Frankrijk. Daar woont professor doctor Ben Ale, een autoriteit op het ge-
bied van veiligheid. Als deskundige heeft hij in de jaren 80 de regering 
mogen adviseren over buizentransport in Nederland. Hij was erg blij met 
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onze inzet en werkwijze om deze "kolder", zoals hij het zelf noemt, te 
stoppen. In één middag hebben we van hem een mini-college gekregen 
waar we later, zo zal blijken, heel veel profijt van hebben gehad. Tijdens 
ons bezoek aan Noord-Frankrijk, hadden we veel last van sneeuw. Mede 
hierdoor werd het een onvergetelijke reis! 
De gemeente Nederweert was erg blij met onze deskundigheid. De sa-
menwerking met de gemeente liep goed maar gaf toch reden om begin 
februari in te spreken in de gemeenteraad. Tegelijk werd een media of-
fensief ingezet. De Limburger en L1, en in Brabant het Eindhovens Dag-
blad en Omroep Brabant lieten hun licht over de zaak schijnen. Veel pu-
blicaties verschenen. Het spel was min of meer op de wagen, weg uit de 
hoek van de papieren tijgers. 
Wat niet bekend is maar toch genoemd moet worden is de zeer omvang-
rijke berichtenstroom vanuit Helmond, Frank en Seebke, en Nederweert, 
Paul en commissie. Wij als commissie hadden een duidelijke achterban, 
onze vereniging. Frank en Seebke ontwikkelden die achterban ook via 
BuizenBrandevoort. We vonden dat die twee clubs uitgebreid moesten 
worden en zodoende hebben we in Limburg alle bewoners aan het tracé 
Echt-Susteren tot aan Nederweert benaderd. Dat resulteerde in een uit-
breiding van onze achterban. Uiteindelijk mogen we spreken namens cir-
ca 500 gezinnen. Wordt vervolgd! 

Namens de commissie, 
Paul Batenburg, voorzitter 

 
Afbeelding:  
Het buizentracé is 
van de kaart verwij-
derd. 
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Activiteiten 2020 
12 jan  Nieuwjaars High Tea  Hof van Schoor 
5 mrt  Jaarvergadering   Tjeu van de Berg 

 

Oud papier 
Zaterdag 4 januari, 1 februari, 7 maart, 4 april, 2 mei, 6 juni, 4 juli, 
1 augustus, 5 september, 3 oktober, 7 november en 12 december 

 ‘s Morgens bij de sluis. 
 

De contributie (voor 1 maart) van de buurtvereniging bedraagt € 25,00 
Banknummer Buurtvereniging IBAN NL72 RABO 0135 5408 36 

 
Inleveren kopij voor buurtblaedje 

voor 4 maart via e-mail: elly18@caiway.net 

 
Website 

http://www.bvschoor.nl 
 

BESTUURSLEDEN 
     Chantal Broens   06-13440742         Ruud Bongers    06-54355574 
     Esther Moonen  06-46490510  Jorine Scheepers 0621901240  
     Karin Vossen     06-21966912           Paul  Batenburg 06-13128058  
     Marlous Verboogen    585489  

 
 


